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Milé sestry a bratia v Kristovi

V našom svete dnes panuje prísna deľba práce. Na väčšinu prác máme odborníkov, špecialistov. 
Podvedome očakávame, že aj na duchovné hodnoty, duchovné činnosti musia byť určití odborníci. 
Tradične sme sa pritom spoliehali na kňazov. Očakávame, že to bude ich záležitosť, oni sa na danú 
oblasť špecializujú. Zároveň ale vidíme, že to nemôže byť tak, že to spravia za nás. Okrem toho 
v dnešnom svete klesá záujem o niektoré činnosti – aj povolanie kňaza už nemá z viacerých príčin 
takú prestíž ako v minulosti. 

V evanjeliu sme počuli, ako Ježiš vysiela učeníkov hlásať príchod božieho kráľovstva. Evanjelista 
hovorí o 72 učeníkoch. Je to symbolické číslo, v istom zmysle číslo plnosti. Podľa starozákonného 
chápania bolo na svete 72 národov. Ak evanjelium hovorí o vyslaní 72 učeníkov, chce naznačiť, že 
posolstvo božieho kráľovstva je určené všetkým národom sveta, všetkým ľuďom. A podobne – na 
základe symboliky tohto čísla 72, čísla plnosti – môžeme povedať, že Ježiš s týmto posolstvom chce 
poslať nás všetkých, každého jedného z nás. My všetci sme povolaní prinášať Ježišovo posolstvo 
pokoja, ktorý vychádza z Boha všetkým, celému svetu.

Ježiš naznačuje, že poslanie učeníkov - teda aj nás - je spojené s ohlasovaním pokoja. Má na mysli nie 
obyčajný pokoj, ktorý si niekedy mýlime s flegmatickosťou – s pohodlnosťou niečo meniť, o niečo sa 
usilovať – „mať so všetkými pokoj“. Ježiš v zmysle chápania Izraela má na mysli boží pokoj – schalom, 
ktorý presahuje všetko, čo sa dá urobiť, čo je vyrobiteľné ľudskými silami, ani to nie je pokoj 
flegmatikov. 

Nie je to pokoj, v ktorom sa oddeľujeme od ostatných ľudí, izolovaný pokoj, ale pokoj, ktorý nás 
naopak s druhými zbližuje. Nie je to pokoj, v ktorom sa pred druhými skrývame za masku pokoja – 
veď ja s nikým nič nemám. Boží pokoj nie je pokoj, ktorý zdôrazňujeme na úkor ostatných, ale pokoj, 
ktorý vzniká spolu s ostatnými, spolu s inými národmi. Takýto pokoj mal Ježiš na mysli, keď hovoril, že 
blahoslavení sú tí, čo šíria pokoj, lebo ich budú volať božími synmi a dcérami. (podobne blahoslavení 
sú tichí, ktorí sa pokoj nesnažia nastoliť nasilu, lebo oni budú dedičmi zeme).

Takýto pokoj nechce byť izolovaný, ale zo svojej podstaty chce byť zdieľaný. Preto Ježiš hovorí, že ak 
v dome nebude človek pokoja, hoden vášho pokoja, váš pokoj sa vráti k vám. Ježišov pokoj je pokoj 
ducha, nie je odkázaný na žiadnu techniku, na žiadnu výbavu. Ježiš hovorí, neberte si na cestu ani 
mešec, ani kapsu ani náhradnú obuv. Dar božieho pokoja buď máme so sebou, alebo nám nepomôže 
žiadna výbava. Buď je v nás samotných, alebo v nás nie je. My moderní ľudia sa radi spoliehame na 
rôzne technické pomôcky. Zabúdame, že tou najcennejšou výbavou, pomôckou, ktorú v živote máme, 
médium, na ktoré sa môžeme spoľahnúť sme my sami, náš duch, naša duša. Ak v nás, v našej duši nie 
sú božie hodnoty, potom ich ani nemôžeme priniesť nikomu inému, ani keby sme pritom použili tú 
najdokonalejšiu techniku. 



Učeníci to podľa správ evanjelií dokázali. Po návrate s radosťou hlásili Ježišovi – aj zlí duchovia sa nám 
poddávajú v tvojom mene. Ak je ozajstný pokoj záležitosť ducha, potom je zrejmé že premáha svoj 
protiklad, ktorý nazývame zlým duchom. 

Rovnako nás dnes chce povzbudiť aj apoštol Pavol, ktorý hovorí, že na svojom tele nosí Ježišove 
znaky. Nemal na mysli nejaké telesné znaky, stigmy, ale príbuznosť s Ježišom – podľa tela – pôvodu -
ale zároveň niesol svojim životom (spolu s Ježišovým krížom) zrušenie výsady tela. Pavol sa už nechce 
chváliť pôvodom, ani ničím iným, iba Ježišovým krížom, ktorý nás otvára pre univerzalitu spásy. 
Otvára nás pre druhých – ako hovorí on sám – bez rozdielu obriezky či neobriezky. 

Dnes by sme mohli povedať, že Ježiš chce aj nás – všetkých bez rozdielu – vzkriesiť k novému životu, 
v ktorom aj my budeme vedieť druhých vnímať ako bratov a sestry. Aby sme po tejto ceste v živote 
vládali kráčať, aby sme si ju nezjednodušili len na nejaký ritualizmus, o to prosme pri dnešnej sv. 
omši. 
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